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HOOLEKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL

07. november 2024 nr 2

Algus: 17:15 Lõpp: 18:58

Juhatas: Viljar Aro, Armand Tamm

Protokollis: Liina Kesküla

Võttis osa 24 liiget: Karin Rahumeel (2 häält), Epp Raid, Anelje Aunbaum, Liana Kipper, Liina
Allik, Kaur Kivistik, Arvi Nõmm, Armand Tamm, Krista Mägi, Riho Õun (2 häält), Kaie Adrat,
Piret Hiie-Kivi (3 häält), Mele Pesti, Annela Näälik, Anni Haandi (2 häält), Reelika Pihl, Kristel
Koovisk, Kädy Ansel, Terje Bachmann, Kaidi Torn, Reena Seema, Maris Rattasepp, Irena Sink (2
häält), Säde Kalamees 

Puudus 7 liiget: Erika Lucia Huda, Kaisa Kallus, Anne Lind, Natalija Leiten, Elo Paur (3 häält),
Annabel Rahu, Meelis Kaubi

Külalised: KHK arendusjuht Marju Põld

PÄEVAKORD:

1. Päevakorra kinnitamine
2. Kooli hetkeseisu ülvaade
3. Uue hoolekogu esimehe, aseesimehe ja protokollija valimine 
4. Hoolekogu tööplaani koostamine
5. Tutvumine arendusjuhi Marju Põlluga
6. Varia

1. Päevakorra kinnitamine 

Kuulati:  Kuressaare  Hariduse  Kooli  direktor  Viljar  Aro  tutvustas  koosoleku  päevakorda.
Muudatusettepanekuid päevakorra osas ei tulnud. 

Otsustati: häältega 30 poolt, 0 vastu, 0 erapooletut: kinnitada hoolekogu koosoleku päevakord.

2. Kooli hetkeseisu ülevaade

Kuulati: Kuressaare Hariduse Kooli direktor Viljar Aro tutvustas kooli hetkeseisu:
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2.1. Koolis õpib hetkel 703 õpilast. Õpilaste arv kasvas, kuna paralleele tuli juurde. 1-9 klassini
on 3 paralleeli, lisaks väikese maja klassid. 

2.2. Kevadel oli käesoleva õppeaasta 1. klassi soovijaid rohkem kui varasematel aastatel. 
2.3. Eelkool on sel aastal aegade suurima osavõtuga.
2.4. Kooli söökla on populaarne. Iga päev käib väljastpoolt kooli lõunat söömas ligikaudu 100

inimest.
2.5. Vaheajal toimus koolis Rakett Juuniori koolitus, kus kolmel päeval käis kohal 72 last. 25.

oktoobril  toimus  võistlus  maakonna  erinevate  koolide  vahel,  mille  meie  kool  võitis.
Novembri  algul  käidi  esindamas  Saaremaad  veerandfinaalis  Tartus.  Rakett  Juuniori
eestvedajad on Irena Sink, Arti Allmägi ja Merlin Helm.

2.6. Juurde on tekkinud robootikaringid ja lisandus üks loodusring. Samuti toimuvad algklassidel
rahvatantsuringid. Laste kasvamisega läheb rahvatants edasi ka suurematesse klassidesse.

2.7. Üle paljude aastate paneme välja TV 10 Olümpiastarti võistkonna. Treeningud käivad. 
2.8. Kutsun üles hoolekogu liikmeid panustama inimressursiga.  Muuhulgas on üleval  keemia,

matemaatika ja loodusõpetuse õpetajate töökuulutused.
2.9. Õpilassõitude eelarve täitub poole aasta pealt.
2.10.Alustasime koostööd Tallinna Tehnikaülikooliga. Sel nädalal käisid üheksandikud ja osad

kaheksandikud Tallinnas TTÜ-ga tutvumas. Osavõtt on meile tasuta. Sõit meeldis õpilastele.
Veebruaris on mõte jätkata 7. klassidega ja maikuus 4-ndikega, kui võimalik.

2.11.Jaanipäeva eel toimus üks suurimaid vilistlaste kokkutulekuid. Tänu vilistlaste panustamisele
sai võimalikuks klaveri renoveerimine. 30. septembril toimusid Eesti Kontserdi poolt klaveri
pidulikud avakontserdid õpilastele. Kiideti akustikat.

2.12.Väikese maja remondifondi eelarvestrateegia sai paika. Projekt tehakse järgmisel aastal ja
ülejärgmisel aastal läheb ehituseks, sõltuvalt rahadest. Väike maja on väljast soojustatud ja
aknad vahetatud. Vaja on teha hoone ventilatsioon ja sisemine remont.

2.13.Tänu ühele HEV projektile peaks meil kevadeks olema väikese maja taga madal seikluspark
ja õue jõusaal.

2.14.Kodulehel on tutvumiseks üleval 2023/2024 õppeaasta aastaraamat. Samuti on aastaraamatut
võimalik lugeda kooli raamatukogus.

Hoolekogu  liikme  küsimus: Eelmisel  aastal  lõpetasime  õppeainete  lõimimise  teemaga.  Kui
kaugel see on?

V. Aro vastus: Keeruline öelda. Sel nädalal toimus projektõppepäev, kus osaliselt kasutati ainete
lõimimist. 

3. Hoolekogu esimehe, aseesimehe ja protokollija valimine 

Kuulati: hoolekogu liikmed esitasid hoolekogu esimehe kandidaatideks: Armand Tamm, Annela
Näälik, Mele Pesti, Riho Õun, Liina Allik, Piret Hiie-Kivi, Terje Bachmann, Karin Rahumeel ja
Reena Seema.

Eelnimetatud  kandidaatidest  andsid  nõusoleku enda esimeheks  valimiseks   Armand Tamm ja
Karin Rahumeel. 

Lepiti kokku, et enim hääli saanud kandidaat valitakse esimeheks ja häälte arvult teiseks jäänud
kandidaat aseesimeheks. Hääled jagunesid järgmiselt:

1) Armand Tamm 16 poolt häält;
2) Karin Rahumeel 12 poolt häält;
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3) 0 vastu häält;
4) 2 erapooletut.

Otsustati: 16 poolt häälega valida hoolekogu esimeheks Armand Tamm ning 12 poolt häälega
valida hoolekogu aseesimeheks Karin Rahumeel.

Kuulati: toimus arutelu protokollija valimise osas. 

Otsustati: hoolekogu koosolekute protokollijaks saab hoolekogu liige Kaidi Torn.

Koosoleku juhatamisega jätkab Armand Tamm.

4. Hoolekogu tööplaani koostamine

4.1. Koosolek toimub ka edaspidi neljapäeviti. 
4.2. Käesoleva  2024/25  õppeaasta  koosolekud  on  planeeritud  järgmistel  kuupäevadel:

1) 05. detsember 2024 algusega kell 17.15 
2) 13. veebruar 2025 algusega kell 17.15 
3) 24. aprill 2025 algusega kell 17.15 

4.3. Vajadusel tehakse lisaks elektroonilisi koosolekuid.

5. Tutvumine arendusjuhi Marju Põlluga

Kuulati: kooli uus arendusjuht Marju Põld tutvustas end kui kooli vilistlaset. Marju on olnud 20
aastat karjäärinõustaja, millega ta senini tegeleb ja pakub erialast nõustamist ka kooli õpilastele.
Samuti on Marju töötanud Kutsekojas, kus muuhulgas oli tema töölaual õpetaja kutsestandardi
täiustamine.

5.1. Lühitutvustus sel õppeaastal toimunud ja veel tulemas tegevustest

1) Koolitus „Rahulolev meeskond” õpetajatele;
2) Arendusideede kogumine õpetajatelt;
3) Rahastuse saamiseks on välja saadetud 2 projekti:

a. Projektil „Otsirajad” oli võimalik saada 100 punkti, meil jäi rahastusest puudu 4
punkti.

b. Erasmus+ noorteprojekt „Väärt valguses” – otsus ootel.
4) Oleme  algatanud  koostöö  valla  koolide  arendusjuhtidega  ja  ka  valla

arendusmeeskonnaga.  Üks  koostöö  on  käima  läinud.  Plaanime  valla  abiõpetajatele
suuremamahulist baaskoolitust. Tegu on kalli koolitusega, kuid jõude ühendades saame
kooli jaoks, meie abiõpetajatele, koolituse odavamaks.

5) ANDRAS  täiskasvanud  õppija  nädala  raames  toimus  30.  oktoobril  üks  õpitund  –
„Icebeaking meetodid”. 

6) 8. ja 9. klassidele toimuvad karjääritunnid.
7) Erasmus+ õpirände ettevalmistus, vajaduste ja valmiduste kaardistamine.
8) Õpetajatele toimub 26.02.2025 koolitus „Tulevikule hoogu andes”, koolitaja Merit Luik.

Koolitusel käsitletakse teemat, kuidas õpetajana õpilastele karjääriteemal toeks olla. 
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5.2. Ettepanekud arengukava täienduseks

Projekti kirjutades, tuleb projekt ja projekti eesmärk kirjutada kooli arengukava konteksti ja
välja  tuua meie strateegilised eesmärgid ja põhiväärtused.  Seniseid projekte on olnud hea
kirjutada, kuna kooli arengukava on hästi kirjutatud. On olnud hea leida seoseid erinevate
projektide eesmärkidega. Sellegipoolest võiks selle uuesti läbi mõtiskleda.

Arengukava täiendusettepanekud on saadetud hoolekogu liikmete tutvumiseks e-mailile enne
koosolekut.  Nii  arenduskava  täiendusettepanekud  kui  ka  muud  arendusettepanekud  on
oodatud arendusjuhi meilile.

Ettepanek hoolekogu liikmelt: paremate tulemusteni jõutaks, kui mõelda struktuur läbi ja
teha väiksemate laudkondade kaupa arutamiseks alateemad. Upal olles tehti mõttekorje ning
kooli juhtkonna vedamisel saadi kätte kooli õpilaste ja lastevanemate jaoks kõige tähtsamad
teemad. 

Toimus arutelu: praegune arengukava kehtib aastani 2026. Peale uue arengukava valmimist
kinnitatakse  kava  peale  õpilasesinduse,  õppenõukogu  ja  hoolekogu  heakskiitu.  Praegusel
kujul on tegevuskava arengukava üks osa. Tegevuskava peaks täiendama igal aastal,  kuid
omavalitsuse  haridusosakond  kinnitab  kava  vaid  arenduskava  kehtivusaja  lõppemisel.
Tavaliselt  kehtib  koolidel  arengukava  4-6  aastat.  Selle  aasta  septembrikuus  vaadati
koostöökoguga  tegevuskava  üle.  Hoolekogu  meililisti  saadetud  arengukava  muudatuste
ettepanekute failis on juba õpetajatelt kogutud ettepanekud sees. Kooli arengukavas on kirjas,
et iga kahe aasta tagant, hiljemalt 1. novembriks tuleb tegevuskava muudatused ära kinnitada.

Otsus:  enne  järgmist  hoolekogu  koosolekut  tehakse  töögrupid  arengukava  muudatuste
arutamiseks.  Töögruppidesse  kutsutakse  mõned  hoolekoguliikmed,  õpilased,
juhtkonnaliikmed  ja  õpetajad.  Järgmisel  koosolekul  võiks  arengukava  ja  tegevuskava
uuendused  vastu  võtta.  Seejärel  esitame  kava  vallavalitsusele  kinnitamiseks  ja
avalikustamiseks.

6. Varia

6.1. Kuulati:  direktor Viljar Aro vastab hoolekogu liikme Annela Nääliku e-maili teel esitatud
küsimustele.  Küsimused  on  vanemate  poolt  esitatud  sel  õppeaastal  ja  osaliselt  tõstatusid
teemad septembrikuu vanematekogu kohtumisel.

1) Küsimus: Kas sellest õppeaastast on III korrusel 1. klassi õpilased?

Vastus: Jah.  Oli  ettepanek,  et  klassid ära  vahetataks  ja  3.  korrusel  oleksid pigem 4.
klassid,  kuid  see  tähendaks  6  algklassi  õpetaja  klassiruumide  vahetust  igal  kevadel.
Põhiprobleem  tekib  söögivahetundidega,  kui  tunniajad  lähevad  nihkesse  ja  koridoris
tekib lärm.

2) Küsimus: Mopeedide parkimise kohad – kas mopeedide parkimiseks on mõeldud ala,
mis jääb Hariduse ja Rehe tänava nurka?

Vastus: Jah, Hariduse ja Rehe tänava nurka on teele maha joonitud mõned mopeedide
parkimise kohad. Õpilasi, kes pargivad mujale, teavitatakse parkimiskorraldusest. 
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Ettepanek  hoolekogu  liikmelt:  kommunikatsioon  võiks  käia  e-kooli  kaudu,  et  info
jõuaks kiiremini õpilasteni ja lastevanemateni.

3) Küsimus: Tüdrukute pesuruum võimla juures – kogu ala on avatud. Kas on võimalik
tekitada privaatsemat osa pesemise ja riietuse aladele?

Vastus: Haldusjuht tegeles sellega septembrikuu keskel. Kardinad paigutati nii tüdrukute
kui poiste riietusruumidesse.

4) Küsimus: Üleminekueksamid – palume kooli juhtkonna seisukohta ettepanekule, et 7.
klassis oleks nn üleminekueksam loodusõpetuses. Põhjendus – praegu on 7. klassis B-
võõrkeele eksam ja loodusõpetuse kokkuvõttev kontrolltöö, mis määrab hinde õpilaste
lõputunnistusele.  Seetõttu  langeb  õpilastele  topeltkoormus  ja  suur  maht  õppimiseks
samale perioodile.

Vastus: B  võõrkeele  eksami  puhul  näevad  õpetajad,  et  eksam  tõstab  õppimise
motivatsiooni. 7ndate klasside loodusõpetuse eksam ei ole mõistlik. 7. klassis nad alles
alustavad ja 8ndas klassis  tuleb põhiline sisu – keemia ja füüsika eraldi.  Aastahinnet
määravad  trimestrihinded.  Kahe  trimestri  hinded  on  selleks  ajaks  juba  olemas  kui
loodusõpetuses toimub viimane suurem kontrolltöö (küsimuste ja vastuste maht on u 4
lk). Loodusõpetuse kolmas kontrolltöö on 12.-14. mail ja B-võõrkeele eksam on juunis.
Need ei satu samale ajale. Lisaväärtust tõstab see, et 5-lised õpilased ei pea võõrkeele
eksamit tegema. 7. klassi loodusõpetuse hinne läheb 9. klassi tunnistusele. See samuti
tõstab õpijõudlust.
 
Õpilase arvamus: Õpilased, kes õpivad vene keelt, leiavad, et nad ei jõua tunnis järele,
nad ei oska.

5) Küsimus: Koolivorm – koolivormi töögrupp. Millal kokku kutsutakse?

Vastus: Marek  Schapel  paneb  järgneva  paari  nädala  jooksul  kokku  grupi,  kellega
hakatakse koolivormi teemat arutama.

Küsimus hoolekogu liikmelt: Kas riietus on direktori arvates üldiselt probleem?

Vastus: Jah. Sellega tuleks tegeleda. Osad kodud ei aktsepteeri praegust korda.

6) Küsimus: Nutivaba vahetunniga kool – vanematekogust tuli sisend, et meie kool võiks
end  kuvada  kui  nutivabade  vahetundidega  kool.  Põhjendus:  kuna  meie  koolis  on
õppetegevuseks kasutusel nutitahvlid ja nutiseadmed, siis oleks mõistlik kooli nimetada
nutivabade vahetundidega kooliks, mitte nutivaba kooliks. Nutivaba vahetunni sõnum on
selge ja üheselt mõistetav. 

Vastus: Sisus  midagi  ei  muutuks.  Teemat  sai  uuritud  teiste  koolide  kodulehtedelt  ja
arutati  mõningate  õpetajatega.  Arvati,  et  nimetuseks  võiks  jääda  „nutivaba  kool”.
Viimase mõiste sisu on see, et tunnis kasutatakse nutivahendeid õpetaja juhendamisel,
vahetunnis neid ei kasutata. 
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6.2. Nutitelefonide kasutus koolis

Kuulati direktorit Viljar Aro: Osades koolides on hoolekogu nõusolekul lubatud korduval
nutivaba vahetunni rikkumisel telefon õpilaselt ära võtta. Telefon antakse sekretäri kätte, kust
saab selle kätte lapsevanem. 

Toimus arutelu. 

Otsus: Hoolekogu arutab seda mõtet, kas ka meil võiks nii toimida.

Kuulati  direktorit  Viljar  Aro: Esimene  trimester  on  meie  koolis  olnud  nutivaba
vahetundidega  periood.  Kas  hoolekogu  on  nõus,  et  ka  2.  trimestril  tekitame  nutivaba
perioodi? Kas me võiksime panna kooli välisustele nutitelefoni keelumärgi? Selgitused võiks
juurde panna. Erandjuhul võib telefoni kasutada. Edaspidi lisatakse tunniplaanid iga korruse
koridorides olevatele infoekraanidele ja selleks ei ole vajalik kasutada telefoni.

Toimus arutelu. 

Otsus: Kasvatame süsteemi nii, see ta töötaks. Reeglid peaksid olema selged ja erandid välja
toodud. 

Hoolekogu  liikme  ettepanek:  Tartu  ühes  koolis  on  nutitelefonidele  taskud,  mis  käivad
magnetiga kinni (nagu poes riiete turvaelement). Taskud on administraatori juures. Kottide
tellimise rahastamiseks on võimalik kirjutada projekte, rääkida vallaga ja ka lastevanematega.

V. Aro vastus: Suures koolis ei ole seda võimalik hallata. 

Toimus arutelu. 

Õppenõukogu esindaja M. Rattasepp: Kodudes peab rääkima teemal,  et  ei  ole  lubatud
koolis  teisi  filmida.  Ka õpetajaid  ei  tohi  filmida.  Probleemidest  tuleb rääkida.  Kui  peaks
tulema ühe õpetaja kohta mitmeid kaebuseid, saab teemat edasi uurida. Praegu teadaolevalt ei
ole selliseid probleeme.

Toimus arutelu. 

Hoolekogu liige: Kas pakutakse vahetunnis nutitelefonidele alternatiive? 

V. Aro vastus: vahel toimuvad tantsuvahetunnid saalis ja õues saab ka olla. Edaspidi saame
võimaldada ka selle, et tantsuvaheaeg toimub nt 3. korrusel. Samas on lastel vaja ka niisama
olemist, et toimuks eelneva tunni salvestumine. Kõike ei ole mõistlik organiseerida. 

Hoolekogu liikme teavitus: Kool otsib aktiivseid lapsevanemaid, kui keegi soovib pakkuda
lastele alternatiivseid vahetunde. 

6.3. Kuulati:  direktor Viljar Aro tutvustas vajadust vahetada välja ISIC kaart Eesti õpilaspileti
vastu. 

1) Seni tellitud rahvusvahelise ISIC kaardi 3-aastase kaardi tellimus maksab 21.50€, kui
pakutud 3-aastase  kiibiga  Eesti  õpilaspileti  hind on 3,50€.  Viimane toimib  samuti
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raamatukogus lugejapiletina ja ühistranspordis pileti valideerijana. Eesti õpilaspiletiga
ei  kaasne  ISIC  kaardi  soodustusi,  kuid  jäävad  kehtima  tavapärased  õpilase
soodustused. 

2) Juhul,  kui  lapsevanem soovib,  saab  ka  edaspidi  tellida  ISIC kaarti.  Selleks  tuleb
sellest kooli teavitada ja rääkida juhiabi/sekretäriga. Sel juhul maksab kaardi eest kool
3.80€ ja lapsevanema tasuda jääb ülejäänud summa – 17,70€. 

3) Lisaks  on  võimalik  tellida  ISIC  kaart  panga  kaudu,  ühildades  ISIC  kaart
pangakaardiga. Praegusel hetkel on see võimalik SEB ja Swedbank pankade kaudu.
Antud kaardi eest tasub täielikult lapsevanem.

Hoolekogu liige: Kas õpilaspileti kvaliteet paraneb? Pilti ei ole võimalik tuvastada.

Vastus: Kaart  tellitakse  samast  ettevõttest  kui  varasemalt  (Eesti  Üliõpilaskondade  Liit).
Praakide korral tuleb anda koheselt tagasisidet.

Otsus: Edaspidi tellib kool õpilastele Eesti õpilaspiletid. 

6.4. Kuulati  hoolekogu  liiget:  vanematekogust  käis  läbi  ekskursioonide  rahastamise  teema.
Küsimus on suusalaagri kohta. On lapsevanemaid, kes seda summat tasuda ei jõua.

Ettepanek õppenõukogu esindajalt  M.  Rattasepalt:  eelmisel  aastal  klassijuhataja  küsis
heategevusorganisatsioonide  käest  kolme  õpilase  suusalaagri  jaoks  raha  ja  toetus  saadi.
Vajaduse korral leiab lahendused. Tuleb rääkida läbi klassijuhatajaga. 

6.5. Kuulati:  direktor Viljar Aro andis ülevaate kooli  rattapargi osas. Plaanitud rattaraamid jäid
tellimata, kuna haldusjuht märkas skatepargis olevate taoliste raamide noorte poolt rikkumist
ja kasutuskõlbmatuks muutmist. Plaan on leida teine lahendus. 

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/

Armand Tamm Liina Kesküla
hoolekogu esimees protokollija
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